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Pełny zapis przebiegu posiedzenia

Komisji Cyfryzacji, Innowacyjności i Nowoczesnych 
Technologii (nr 62)
20 czerwca 2017 r.
Komisja Cyfryzacji, Innowacyjności i Nowoczesnych Technologii, obradująca pod 
przewodnictwem posła Pawła Pudłowskiego (N), przewodniczącego Komisji, 
rozpatrzyła: 

– projekt planu pracy Komisji na okres od 1 lipca do 31 grudnia 2017 r.

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Ewa Gast i Julia Popławska – z sekreta-
riatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych.

Przewodniczący poseł Paweł Pudłowski (N):
Dzień dobry. Otwieram posiedzenie Komisji Cyfryzacji, Innowacyjności i Nowoczesnych 
Technologii. Witam państwa posłów i zaproszonych gości. Stwierdzam kworum. Porzą-
dek dzisiejszego posiedzenia to rozpatrzenie planu pracy Komisji na okres od 1 lipca 
do 31 grudnia 2017 r. Powyższy porządek i materiał członkowie Komisji otrzymali.
Czy  są uwagi  do porządku dziennego? Nie  słyszę,  stwierdzam zatem,  że Komisja 

przyjęła porządek dzienny posiedzenia bez zmian. Przystępujemy do realizacji porządku 
dziennego. 
Marszałek Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej zwrócił się z prośbą o sporządzenie planu 

pracy Komisji na okres od 1 lipca do 31 grudnia 2017 r. i uchwalenie go do 26 czerwca 
bieżącego roku. Plan pracy powinien zawierać problematykę Komisji określoną przed-
miotowo w art. 17 i 151 ust. 1 regulaminu Sejmu, tj. rozpatrywanie informacji rządu 
i ministrów, planowane posiedzenia wyjazdowe, wizytacje, informacje o organizowanych 
lub współorganizowanych konferencjach i seminariach, a także kontakty międzynaro-
dowe: wyjazdy, wizyty, delegacje. Należy pozostawić miejsce na tematy zlecone przez 
Sejm i Marszałka Sejmu Rzeczypospolitej oraz sprawy wynikające z biężących potrzeb. 
Przy  planowaniu należy  kierować  się  celowością  i efektywnością,  szczególną  uwagę 
zwracając na koszty, jakie mogą się wiązać z planami Komisji.
Na początku  czerwca  zwróciłem  się  do członków  Komisji  z prośbą  o zgłaszanie 

na piśmie propozycji tematów posiedzeń Komisji. Projekt planu pracy Komisji, który 
członkowie Komisji  otrzymali,  został  opracowany przez Prezydium Komisji  zgodnie 
z powyższymi zasadami. Prezydium Komisji zaplanowało 18 tematów posiedzeń. Otwie-
ram dyskusję.

Poseł Andrzej Halicki (PO):
Nie  może  być  podsumowania  roku  bez  jednego  pytania  do ministerstwa.  Mianowi-
cie o poziom wydatków i realizacji projektu w ramach programu operacyjnego „Polska 
Cyfrowa”. Zgłaszałem to w zeszłym roku. Jeżeli dobrze pamiętam, mieliśmy posiedzenie 
na przełomie roku. Nie, chyba jednak miało ono miejsce w grudniu. Tak samo powinno być 
w tym roku. Pod koniec zeszłego roku odbyło się takie spotkanie. Teraz też powinno być.

Poseł Paweł Arndt (PO):
Czy przy okazji omawiania budżetu nie wystarczy? W grudniu będziemy omawiali...

Poseł Andrzej Halicki (PO):
Raczej  nie,  bo są to projekty  realizowane  w trzech  filarach.  Wobec  każdego  z nich 
możemy prowadzić długie  rozmowy, dlatego  też generalnie nie  jest  to tylko kwestia 
samego poziomu wydatkowania i certyfikowania środków unijnych, ale realizacji kon-
kretnych projektów.
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Przewodniczący poseł Paweł Pudłowski (N):
Czy ktoś ma głos przeciwny, jeśli chodzi o „Polskę Cyfrową” i sposób wydatkowania pie-
niędzy jako osobny, dodatkowy temat? Nie ma. A termin, panie ministrze?

Poseł Andrzej Halicki (PO):
Do końca roku.

Przewodniczący poseł Paweł Pudłowski (N):
Do końca roku. Dobrze, dodamy zatem punkt 19. W sumie pasuje to też do punktu 18, 
bo dotyczy spraw finansowych. Dodalibyśmy więc punkt 1 jako podsumowanie przeszło-
ści i punkt 2 jako pierwsze czytanie poselskiego projektu ustawy na przyszłość. 
Bardzo proszę, pan poseł Marchewka.

Poseł Arkadiusz Marchewka (PO):
Dziękuję,  panie  przewodniczący.  Chciałem wzmocnić  głos  i propozycję  posła Halic-
kiego, dlatego że ostatnio na jednym z posiedzeń Komisji mieliśmy okazję podsumować 
na pewnym etapie wydawanie środków unijnych w ramach programu „Polska Cyfrowa”. 
Wiemy, że zostały ogłoszone kolejne konkursy, zostały one rozstrzygnięte, przystępowali 
do nich operatorzy. Warto dokonać podsumowania ewaluacji tego, co zostało zrobione – 
od momentu, w którym o tym rozmawialiśmy. Koncówka roku byłaby dobra, jeśli chodzi 
o owo podsumowanie. To tyle w kwestii przychylenia się do tego wniosku.
Chciałbym zgłosić  jeszcze propozycję zajęcia się dwoma  istotnymi moim zdaniem 

tematami. Pierwszym jest kwestia RODO i dyrektywa o ochronie danych osobowych, 
dlatego, że ministerstwo przygotowuje nową ustawę, funkcjonuje pełnomocnik, w 2018 r. 
przepisy te będą musiały wejść w życie. W związku z tym proponuję, abyśmy poświęcili 
tej sprawie któreś z posiedzeń Komisji.
Drugi temat, równie istotny, a nawet szczególnie istotny, patrząc na to, co ma się dziać 

w przyszłości w kontekście funkcjonowania szybkiego internetu. Mianowicie: wdrożenie 
w Polsce internetu 5G – internetu nowej generacji. W 2020 r. w niektórych miastach 
krajów europejskich będzie wprowadzana sieć piątej generacji. Toczą się zaawansowane 
prace  laboratoryjne w kontekście wyznaczania  tzw. mapy drogowej;  została  już  ona 
przygotowana przez instytucje unijne. Wiemy, że Polska może nie być gotowa na 2020 r. 
Według zapewnień ministerstwa będzie to mniej więcej 2023 r. Przystąpiono jednakże 
do przygotowania i budowy strategii na rzecz wdrożenia 5G w Polsce. Skoro prace wła-
śnie się rozpoczęły, to myślę, że warto, żebyśmy w drugiej połowie roku przyjrzeli się 
temu tematowi i poprosili ministerstwo o przedstawienie informacji, dotyczącej tego, 
na jakim etapie jest przygotowanie planu strategii dla rozwoju internetu piątej generacji 
w Polsce.
To są dwa tematy, które proponuję, abyśmy uwzględnili.

Przewodniczący poseł Paweł Pudłowski (N):
Jeśli chodzi o pierwszą propozycję, to uwzględniona została w punkcie 3. Wyobrażam 
sobie w ogóle to zagadnienie jak okrągły stół. Samorządy gospodarcze, które będą repre-
zentowane na tym posiedzeniu, zaprezentują stanowisko przedsiębiorców.
Jeśli chodzi o drugi punkt podany przez pana posła, nie mam nic przeciwko. Czy ktoś 

z państwa ma głos przeciwny?

Sekretarz Komisji Ewa Gast:
Tylko poprosimy o te propozycje na piśmie.

Przewodniczący poseł Paweł Pudłowski (N):
Tak, trzeba na piśmie. Włączyłbym go może do punktu 5, w którym na wrzesień pla-
nujemy Horyzont 2020. To nie jest długi punkt, więc może w punkcie 2 tego samego 
posiedzenia można byłoby zapytać ministerstwo o plany w zakresie internetu. Czy taka 
propozycja jest do zaakceptowania przez naszą Komisję? Dziękuję bardzo.
Proszę o kolejne głosy. Jeslli nie ma, to zamykam dyskusję. Bardzo proszę o pisemne 

uzupełnienie, będzie nam potrzebne. 
W imieniu Prezydium Komisji stawiam wniosek o przyjęcie planu pracy na drugie 

półrocze 2017 r. ze zmianami, które przedyskutowaliśmy. Czy jest sprzeciw wobec przy-
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jęcia wniosku? Jeśli nie ma, bardzo dziękuję. Stwierdzam, że Komisja uchwaliła plan 
pracy na drugie półrocze 2017 r. Stwierdzam, że porządek dzienny został wyczerpany. 
Zamykam posiedzenie Komisji. Protokół z dzisiejszego posiedzenia z załączonym zapi-
sem jego przebiegu jest do wglądu w sekretariacie Komisji w Kancelarii Sejmu.


